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1. VŠEOBECNÉ ÚDAJE 2012    
                                              

Počet oddílů SRK ČSK  48    
      
Počet registrovaných členů celkem 4476     
počet registrovaných závodníků  2401    
z toho zkontrolovaných umožňující starty  698    
počet registrovaných trenérů  324    
počet registrovaných rozhodčích  131    
počet registrovaných řádných členů  1735    
poznámka: někteří členové jsou zaregistrováni ve dvou i více oblastech činnosti sekce 
rychlostní kanoistiky na příklad : trenér a rozhodčí, závodník a trenér a.p.  

 
 
  

Zpracoval: J.Baďura 

 
  
2. PRÁCE VÝBORU SEKCE V ROCE 2012 
 

 □   Výbor sekce rychlostní kanoistiky ČSK pracoval v roce 2012 ve složení: 
     Pavel Bednář, Pavel Hottmar, Jan Mareš, Eva Mlezivová a Jan Boháč 
 

□   Činnost reprezentačních družstev řídili: 
- RDS:   Martin Doktor 
- RDJ:   Pavel Hottmar 
- RDM: Tomáš Ježek 

 

□   Jednotlivé komise a RSCM pracovaly ve složení: 
      -    RSCM: Pavel Hottmar (předseda), Tomáš Charvát , Petr Fuksa, Tomáš  Doktor, Petr Doležal  
           a Martin Hájek  
      -    STK: Jan Mareš (předseda), Jaroslav Baďura, Hana Charvátová, Ladislav Souček, Tomáš  

Ježek, Milan Kučera, Jaroslav Luňáček,  
      -    KR: Hana Charvátová (předseda), Blanka Baďurová, Marika Dognerová, Nada Kubíčková, na 

místo nespolupracujícího Tomáše Soukupa byl kooptován Zdeněk Rufer  
      -    Zdravotní: Josef  Martinča 
      -    Komise pro soutěže veteránů (KSV): Zikmund Balla, Karel Kadlec, Milan Kučera 
 

  □  Sekretariát: Petr Mokrý, Marie Pavelková, Pavel Hottmar  
 
 

 Od poslední valné hromady jednal Výbor podle plánu práce na 10 zasedáních. Vedle řízení 
pravidelných agend sekce byly řešeny aktuálně vzniklé problémy a požadavky, ať již ze strany 
ČOV, MŠMT, ICF, atd. Ke svému rozhodování využíval výbor návrhy a stanoviska odborných 
komisí. Výbor považuje poslední rok olympijského cyklu za velmi zdařilý. Závodní sezóna, 
vyplněná řadou závodů, proběhla úspěšně. Na závodech se objevilo plno nových mladých 
závodníků a závodnic. Měli jsme možnost poskytnout oddílům větší finanční podporu pro jejich 
činnost. Dobrou atmosféru na všech setkáních u vody umocnili závodníci všech našich 
reprezentačních družstev skvělými výkony a výsledky na mezinárodním poli. Získali jsme do 
Račic další soutěže nejvyšší mezinárodní úrovně. Vrcholem pak byla dlouho očekávaná 
olympijská medaile z Londýna.  
 

O své činnosti výbor informuje zveřejňováním podrobných zápisů z jednání. Naším cílem je 
pracovat transparentně a poskytnout i touto formou členům v průběhu roku dostatek informací. 
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Zveřejňovali jsme také pravidelná metodická doporučení ke sportovnímu tréninku mládeže, výsledky 
soutěží, včetně výsledků reprezentačních družstev. Pokračovali jsme v prezentaci aktivit a sportovních 
úspěchů rychlostní kanoistiky v médiích. Tuto oblast, tak jako v loňském roce, zabezpečoval externí 
specialista, sportovní novinář Vít Chalupa. Tiskové agentury a média přebírají naše informace 
jednoznačně častěji, proto bychom rádi v této činnosti pokračovali. A protože letošní sezona byla 
olympijská a naši reprezentanti patřili na olympiádě k celebritám, bylo letos o rychlostní kanoistice 
poměrně dobře slyšet. 
 

 Tradičně nejnáročnějším úkolem v samém počátku roku byla příprava domácí soutěžní sezony – 
sestavení termínové listiny a vydání Soutěžních směrnic. Načasování všech soutěží vzhledem 
k mezinárodním termínům a vytížení Sportcentra Račice je a vždy bude složité. STK v čele s Honzou 
Marešem ale odvedla dobrou práci a dosáhla vyvážené skladby závodů. A to i díky součinnosti 
s pořadateli závodů, kterým bez výjimky patří také velké poděkování. Letos byl otestován, zcela 
záměrně, poslední ze tří připravených modelů pořádání Mistrovství České republiky na krátkých tratích. 
Problémem této soutěže je velký počet vypsaných mistrovských kategorií v mnoha věkových skupinách, 
což přináší značné komplikace při organizaci. Máme tedy zkušenosti ze tří modelů pořádání mistrovství. 
Po „kvalifikaci“ pro start na MČR, vyzkoušené v sezoně 2010, byl v roce 2011 mistrovský závod 
rozdělen na dva samostatné – pro mladší a starší věkové skupiny a letos jsme absolvovali třetí model – 
jeden velký společný závod. STK jednotlivé přístupy k organizaci M-ČR hodnotila a zkušenosti 
promítne do nové sezony. Více ve zprávě předsedy STK Jana Mareše. 
 
V letošním roce obdržely národní sportovní svazy státní finanční prostředky z Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy (MŠMT) na podporu činnosti oddílů a na údržbu a provoz jejich sportovišť. 
Jedná se o novou cestu financování sportovních klubů a tělovýchovných jednot. Do minulého roku tyto 
finance putovaly do oddílů cestou okresních sdružení ČSTV. Od letoška jsou distributory sportovní 
svazy. Využití státní dotace je přísně účelové a její administrace není jednoduchá. Pro administraci 
příspěvku na údržbu proto náš svaz, jako řada jiných, využila služeb okresních kanceláří ČSTV. Asi jste 
také zaznamenali, zejména ve větších tělovýchovných jednotách, že zdaleka ne všechny sportovní svazy 
použily navýšené státní dotace k podpoře financování svých oddílů. 
 
ČSK poskytl prostředky z Programu IV MŠMT (údržba a provoz sportovních zařízení) všem oddílům, 
které si o dotaci včas zažádaly. Náš svaz obdržel od ministerstva na základě žádostí oddílů v tomto 
programu celkem 2,430.700,- Kč. Výbor svazu rozhodl o dělení mezi sekce podle průkazných ukazatelů 
– hodnoty spravovaného majetku. SRK ČSK dostala k dispozici 1,487.000,- Kč, které rozdělila podle 
stejných parametrů mezi 16 oddílů rychlostní kanoistiky, jež si o státní podporu požádaly a splňovaly 
podmínky příjemce dotace. Tři oddíly se následně rozhodly tuto dotaci nevyužít. Vrácené prostředky 
byly poskytnuty Týnu nad Vltavou, kterému tak byla částečně kompenzována chyba v jejich žádosti o 
dotaci. Důležité je poznamenat, že jsme zpracovali požadavky oddílů a včas podali žádost o dotaci na 
rok 2013 s tím, že požadavek o příspěvek na provoz a údržbu předložilo 13 oddílů. 
 
Z Programu V. (organizace sportu) rozdělil výbor sekce na podporu činnosti oddílů 1,176.000,-Kč ve 
dvou projektech. Výbor rozhodl podpořit pořádání oddílových závodů příspěvkem na nákup materiálu 
ve výši 401 tis.Kč, a přispět oddílům na nákup sportovního vybavení pro přípravu mládeže – začátečníků 
v objemu 775 tis. Kč. Celkem byla podpora rozdělena mezi 34 oddílů rychlostní kanoistiky, pro které 
byl centrálně pořízen materiál podle jejich výběru. Nákup ve větších objemech přinesl úspory, 
bezproblémové vyúčtování státní dotace, ale také větší administrativu a vytížení sekretariátu. Díky 
vašemu pochopení a úsilí Pavla Hottmara a Petra Mokrého se podařilo vše dotáhnout do zdárného 
konce. V příštím roce, budou-li k dispozici státní prostředky v potřebné výši, je záměrem podpořit 
z Programu V. dobrovolnou práci kvalifikovaných trenérů nejmladší mládeže v oddílech. 
 

Od zaměření se na sportovní přípravu mládeže výbor nijak neustupuje. Naopak. Byla opět prioritou 
práce výboru. Do mládeže směřujeme každým rokem více a více prostředků. Výdaje na mládež tvoří 
jednoznačně nejvyšší podíl v našem rozpočtu. Za posledních sedm let systematické práce s mládeží jsou 
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vidět hmatatelné výsledky. Osvědčený systém Sportovních center mládeže (SCM – podpora mládeže 15-
18 let + trenérů ), a loni nový program Sportovních středisek (SpS – podpora trenérů mládeže 10-14 let) 
jsme proto v téměř nezměněné podobě předložili ministerstvu školství i pro období 2013-2016. Věříme, 
že i s ohledem na dosahované výsledky, bude svazu zachovaná odpovídající státní finanční podpora. 
V souvislosti s výsledky na letošní olympiádě, kde jsme měli velmi mladé sportovce mezi medailisty, se 
o systematické práci s mládeží u rychlostní kanoistiky začalo více mluvit, a měli jsme na toto téma řadu 
zvědavých dotazů. Poděkování za výsledky mládeže patří oddílovým trenérům. V neposlední řadě pak 
Pavlu Hottmarovi, vedoucímu trenéru SCM a juniorské reprezentace, který tuto oblast zkušeně 
koordinuje.  
 

Podpora nejmladší skupiny mládeže, benjamínků a žáků, se letos promítla do zvýšení jejich počtu. 
Velmi příjemné zjištění sezóny 2012! V této podpoře bude SRK ČSK nadále pokračovat. Hledáme 
zejména nové zdroje, ze kterých by bylo možné více podpořit nepostradatelnou práci dobrovolných 
trenérů mládeže. Protože se bude jednat o veřejné zdroje, budou pravidla financování vázána na 
trenérskou kvalifikaci. Víte, že svaz každoročně získávání trenérských licencí nabízí. Nezapomeňte toho 
prosím využít. I v roce 2012 proběhlo školení trenérů. Agendu zabezpečuje Pavel Hottmar, který 
v součinnosti s experty z FTVS a dalších institucí, i odborníků z našich řad uspořádal školení trenérů 
III.třídy. V roce 2013 bude proces vzdělávání trenérů pokračovat.  
 

Letos třešinka na dortu - reprezentační družstva. Prokázala jednoznačně mezinárodní konkurence-
schopnost našich závodníků. K radosti všech příznivců našeho sportu nám po letech zacinkaly 
olympijské medaile. Cesta k nim byla dlouhá, ale cílevědomá, podpořena úsilím mnoha lidí. 
Reprezentace dospělých letos sbírala tituly mistrů Evropy, vyhrávala závody světového poháru 
v nejprestižnějších kajakářských disciplínách.  
 

Před osmi lety jsme se rozhodli zintenzivnit podporu přípravy mládeže. Před pěti lety jsme změnili 
stereotyp v přípravě seniorské reprezentace. V posledním olympijském cyklu se vykonalo hodně kvalitní 
práce. Podrobně jsem ji popsal spolu s Martinem Doktorem v obsáhlém rozhovoru s novináři 
(www.kanoe.cz). Téměř všichni zúčastnění, trenéři i závodníci, změny respektovali a věřili jim stále více 
se stoupající výkonností a přibývajícími úspěchy. Chtěl bych za to všem poděkovat. Je zřejmé, že mistry 
světa v juniorech nemůžeme mít každý rok, je také pochopitelné, že s našimi finančními možnostmi 
nemůžeme konkurovat světu ve všech kategoriích. Výsledků na mezinárodním poli však nyní 
dosahujeme úctyhodných. Byl bych rád, kdyby se dařilo v nastoupené cestě pokračovat. Abychom 
dokázali vzájemně konstruktivně komunikovat, respektovat se a spolupracovat. Podrobná informace o 
reprezentačních družstvech následuje v samostatných zprávách reprezentačních trenérů dále v materiálu.  
 
Podzimní volby do Českého olympijského výboru a nabídka Martinu Doktorovi působit v roli 
sportovního ředitele olympijského výboru je pro svaz poctou, ale také příčinou změny osoby, odpovědné 
za řízení reprezentačního družstva seniorů. Časové možnosti Martina Doktora v nové funkci budou 
omezené. Nastoupený úspěšný systém, kdy hlavní záměry svazu v přípravě reprezentace seniorů 
realizují trenéři resortních center pod svazovou kontrolou, neopustíme. Chceme také zachovat stávající 
řízení juniorské reprezentace a činnosti SCM, které je podle všech indicií v dobrých rukách. Logickým 
vyústěním je, že výbor po vzájemné dohodě využije zkušeností Pavla Hottmara a pověřil ho řízením i 
reprezentace dospělých. Martin Doktor se stal jeho asistentem – konzultantem a nejbližším 
spolupracovníkem. V organizační a trenérské práci s reprezentačním družstvem juniorů a agendou SCM 
bude Pavlovi Hottmarovi asistovat Jan Andrlík, diplomovaný trenér, který s reprezentací absolvoval 
právě uplynulý úspěšný olympijský cyklus. Pro asistenci při trenérské práci s reprezentačním družstvem 
juniorů byl angažován také Martin Hájek, úspěšný trenér mladých kanoistů v KVS Praha. Jurek 
Dziadkowiec, trenér a konzultant, který před pěti lety přinesl nový vítr do sportovní přípravy naší elity a 
byl u bronzové medaile čtyřkajaku, končí svazové angažmá, ale spolupráci s naší kanoistikou nekončí. 
Bude stále k dispozici českým trenérům a bude spolupracovat na soustředěních reprezentace 
v příznivých klimatických podmínkách Kalifornie. Spolupodílel se spolu s Martinem Doktorem a 
Pavlem Hottmarem na přípravě plánu přípravy reprezentace na nový čtyřletý olympijský cyklus.   
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Hospodaření, zajištění zdrojů a vyrovnané čerpání rozpočtu bylo předmětem jednání téměř každé schůze 
výboru SRK ČSK. Podrobnou zprávu naleznete v závěru této písemné informace. Sportovní výslednost, 
vlastní ekonomická činnost, úspěch při obhajování potřeb na ministerstvu školství, které sport financuje, 
i náhrada za příjmy sportu z loterií, odkloněné novelou zákona do obcí, přinesly v roce 2012 do 
pokladny svazu vyšší příjmy, než v minulosti. Výdaje na zajištění chodu svazu, konání domácích soutěží 
a zachování konkurenceschopnosti reprezentace nedoznaly zásadních změn, vyšší výdaje jsme směřovali 
do přípravy k olympijským hrám. Vysoký objem financí odešel do oddílů na přípravu mládeže. Do 
oddílů mířila i výše zmiňovaná materiální podpora pro přípravu začínající mládeže a pro pořádání 
závodů. Rozložení čerpání svazových financí odpovídá naší koncepci a je pod trvalou kontrolou, 
s uplatněním efektu „cena výkon“ všude, kde to je možné. Z tohoto důvodu předkládáme valné hromadě 
sekce opět hospodaření mírně přebytkové, se zachováním přiměřených rezerv, navýšených letos 
především vlastní hospodářskou činností (Slapy, Císařská louka). Jsme tak částečně připraveni i na 
případné snížení státní podpory v roce 2013. 

 

V rámci informace o hospodaření zmíním péči o svazový majetek. Po mnohaletém úsilí, 
započatým Michalem Ježkem, jsme díky působení Pavla Šebesty v posledních dvou letech dotáhli do 
konce nevyjasněné majetkové vztahy na vodáckého stadionu na Císařské louce. Od letošního roku je 
celé závodiště, včetně pozemků, vlastnictvím svazu. Nastává nám nová povinnost – o nabytý majetek se 
postarat tak, aby byl pro nás přínosem. Budovy jsou z roku 1957, v nedobrém technickém stavu, a je 
nutné hledat grantové zdroje na obnovu. Ve správě majetku došlo k aktualizaci smluvních vztahů 
s nájemci a uživateli, vedoucí k vyšším výnosům (Slapy, CL, viz hospodářskou zprávu). Přesto bude 
nutné některý rok vydělané prostředky oželet, nespotřebovat a rozumně je investovat tak, aby přinášely 
další zhodnocení majetku a výnosy z jeho správy. P. Šebesta dále zůstává členem dozorčí rady 
Sportcentra Račice, akciové společnosti.  

 

Rád bych vás informoval, že se nám podařilo splnit další z úkolů uložených loňskou valnou 
hromadou. U Evropské kanoistické asociace ECA jsme vyhráli výběrové řízení na pořadatele ME 
seniorů 2015. Aby toho nebylo málo, Mezinárodní kanoistická federace ICF ocenila kvalitu naší podané 
kandidatury a přidělila nám závod Světového poháru 2014. A nejlepší nakonec, po odřeknutí MS seniorů 
2013 brazilskými pořadateli v Riu letos v září, jsme se obratem ucházeli o jeho pořádání a podali na ICF 
kandidaturu i s vědomím, že přednost dostane některý z již vybraných pořadatelů Světového poháru 
2013. Naším cílem totiž bylo získat takto uvolněný závod Světového poháru 2013 do České republiky. 
Záměr nám vyšel -  MS 2013 bude v Duisburgu a Světový pohár 2013 v Račicích! Při vědomí, kolik 
kvalitních pořadatelů se o soutěže uchází, si můžeme neskromně říct, že jsme toho „shrábli“ docela dost. 
V boji o mistrovství světa dospělých 2017 jsme ICF vyšli vstříc, a „vzali“ jsme na sebe pořadatelství 
Mistrovství světa dračích lodí ICF 2015 a příslib podpory účasti českého týmu na MS ICF dračích lodí 
2012. Všechny tyto investice se nám mnohonásobně vrátí, jako pořádání předešlých soutěží. Do příští 
olympiády v Riu nás tedy každoročně čeká velký závod v Račicích. Sečteno a podtrženo, na 
diplomatickém poli se nám letos také zadařilo. V této souvislosti patří dík Pavlovi Šebestovi, Zdeňkovi 
Peckovi, Petrovi Mokrému i Martinu Doktorovi, kteří odvedli velký kus práce na sestavení dokonalých 
kandidatur i na jejich obhajobě. 

 
Po dovybavení račického závodiště třetí kompletní řadou startovacího zařízení jsme letos 

investovali do pořízení mobilního startovacího zařízení pro jednu loď, které se dá snadno převážet a 
využívat při tréninku. K tréninku nové olympijské tratě na 200m je to potřebná pomůcka. Snažili jsme se 
také vytvořit podmínky pro rozvoj nové disciplíny – kanoe žen. Nabízeli jsme i finanční podporu a 
společné tréninky, zájem však byl slabší, než jsme čekali. Nevzdáme to, a bronzová medaile Jany  
Ježové z letošního ME ukazuje všem, že v nové ženské disciplíně je šance dosahovat velmi pěkných 
výsledků. Budeme v podpoře kanoí žen pokračovat. Sekce musela reagovat také na aktivity v oblasti 
zdravotně postižených sportovců. ICF, jako ostatní světové federace, zastřešila i tyto soutěže, takže ČSK 
vysílá postižené sportovce na soutěže. Novým prvkem tak je nezbytná komunikace s českým 
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paralympijským výborem a národním svazem tělesně postižených sportovců. Čeká nás také uzpůsobení 
závodiště v Račicích pro starty paralympiků, protože se stanou součástí mezinárodních závodů.  

 
Přes veškeré celospolečenské i svazové aktivity v antidopingové prevenci nás letos potkala 

nepříjemná dopingová aféra. Týkala se od května reprezentanta Jana Štěrby. Po pochybeních v postupu a 
komunikaci mezi ICF a polskou antidopingovou laboratoří, která pozitivní nález učinila, byl Jan Štěrba 
neoprávněně okamžitě suspendován, přišel o start na ME a ohrožen byl jeho start na OH. Po okamžité 
reakci svazu, Českého antidopingového výboru i závodníka, byl nález ověřen, bylo potvrzeno, že důvod 
tvrdého trestu pominul, přesto nebyl ze strany ICF nijak zmírněn. Ve hře tak zůstal pouze výklad účinku 
požité, zřídka se vyskytující substance, která se nevyskytovala na seznamu zakázaných látek, ale je 
příbuzná zakázané látce. Protože do OH zbývalo málo času a jednalo se o nestandardní dopingový 
případ, byla nutná rychlá odborná právní pomoc. Složitý proces několikastupňové arbitráže nakonec 
dopadl dobře. Mezinárodní sportovní rozhodčí soud na poslední chvíli rozhodl, že k porušení 
dopingových pravidel závodníkem sice došlo, ovšem nikoliv závažnému. Vyslovil proto Janu Štěrbovi 
pouze trest napomenutí a povolil mu start na OH. Budiž tento případ varováním a poučením pro ostatní, 
aby se vyvarovali užívání potravinových doplňků, jejichž dopingová nezávadnost není průkazně 
osvědčena. V případě závažných dopingových provinění je totiž v české republice trestán i národní svaz, 
a to celkovým snížením státní podpory. Tentokrát to skončilo dobře. 
 

Dovolím si na závěr stručně shrnout rok 2012 v rychlostní kanoistice. Z pohledu úspěchů 
reprezentace byl rok vrcholem nejen tohoto olympijského cyklu, ale minimálně poslední dekády. Sklidili 
jsme uznání za londýnské výsledky, máme řadu mladých konkurenceschopných závodníků, kteří mohou 
sbírat vavříny ještě mnoho sezón. Umíme dobře trénovat talentovanou mládež a k vodě našlo cestu 
mnoho nových benjamínků. Po ekonomické stránce si svaz vede dobře, investuje do mládeže a jejich 
trenérů, podařilo se podpořit oddíly v nákupu materiálu, získali jsme nezpochybnitelné vlastnictví 
vodáckého stadionu. Čeká nás příští rok oslava stoletého výročí našeho sportu, a dalo by se říci, že je co 
slavit. Samozřejmě, že ne všechno se povedlo. Nezdařilo se například získat státní investiční dotaci na 
rekonstrukci loděnice v Chomutově, zastavil se proces úprav závodiště v Sedlčanech, mohli bychom být 
dále v nabídce technického a elektronického zpracování výsledků malých závodů, pár věcí se z různých 
příčin nestihlo včas a našlo by se toho jistě více. Jménem výboru si však troufám říci, že pozitivní 
výsledky činnosti výboru a sekretariátu sekce rychlostní kanoistiky ČSK převažovaly. Bez obětavého 
servisu profesionálních pracovníků SRK ČSK, v jejichž pracovním nasazení měl výbor velkou 
podporu, by naše sekce nemohla dobře fungovat. Majka Pavelková, Petr Mokrý a Pavel Hottmar 
museli vyřešit v pracovní i mimopracovní době řadu nečekaných problémů a nestandardních událostí. 
Trenéři reprezentačních družstev i předsedové komisí odvedli taktéž velmi dobrou práci. Všem za to 
chci i touto cestou poděkovat.  
 

Celkově dobrý stav rychlostní kanoistiky je ale především důsledkem působení našich 
kanoistických oddílů. Aktivitou jejich dobrovolných funkcionářů a trenérů, kteří klubovému životu a 
kanoistice věnují svůj čas, energii a invenci. Víme dobře, že bez nich by rychlostní kanoistika nebyla 
tam, kde nyní je. Udržet v dnešní době, s minimem prostředků, oddíl v aktivní činnosti, získávat pro 
kanoistiku mládež, nové trenéry i rozhodčí a řešit problémy, které s pravidelností přicházejí, je stále 
náročnější. Jsme si toho se jako výbor vědomi, a naší snahou bude i nadále spoluvytvářet takové 
podmínky pro kanoistiku, abychom začali druhé století její existence tak důstojně, jako končíme to 
první. Také proto je předkládána valné hromadě ke schválení rámcová koncepce činnosti sekce na další 
čtyři roky. Z koncepce pro roky 2008-2012 se podařilo naplnit většinu cílů. Naplnění vizí nové koncepce 
by nás, s vaším přičiněním, mělo posunout opět o stupínek výš. Děkuji za spolupráci. 
 
  

 

Zpracoval: Mgr. J. Boháč, předseda SRK ČSK 
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3. SPORTOVNĚ TECHNICKÁ KOMISE  
  
 
Komise pracuje ve složení: Jan Mareš, Jaroslav Baďura, Hana Charvátová, Tomáš Ježek, Jaroslav 
Luňáček, Milan Kučera a Ladislav Souček. Jako odborný orgán výboru řešila v roce 2012 následující 
okruh činností: 
 

• Registrace 
o O stav registrací se starají J.Baďura a B.Baďurová. 
o V rámci své práce udržují a pravidelně aktualizují seznamy registrovaných členů, 

včetně databází, které jsou zveřejněny prostřednictvím internetu na www.kanoe.cz. . 
Tyto seznamy jsou k dispozici, jak zpracovatelům výsledků na jednotlivých závodech, 
tak vedoucím oddílů pro případnou kontrolu. 

o Elektronické komunikace se již plně zažila a všechny oddíly ji akceptovaly.  
o V roce 2012 přibylo 272 nových členů a 176 členů bylo vyřazeno. 
o U pětadvaceti členů byla provedena změna oddílové příslušnosti. 
o Dále byly provedeny změny registračních průkazů z důvodu získání, nebo zvýšení 

kvalifikace trenérů a rozhodčích. 
o Ve 25-ti případech byla provedena výměna průkazů starších 10-ti let, nebo pokud 

fotografie neodpovídala současnému vzhledu. 
o V průběhu sezony bylo zkontrolováno, v rámci závodů MČR družstev, 698 

registračních průkazů  
o K dnešnímu dni je registrováno 4476 členů SRK ČSK.  
o Z toho: 

� 2401 závodníků 
� 324 trenérů 

• 17 diplomovaných 
• 26 I. třídy 
• 104 II. třídy 
• 177 III. třídy 

� 131 rozhodčích 
• 5 mezinárodních 
• 26 I. třídy 
• 22 II. třídy 
• 78 III. třídy 

 
• Legislativa: 

o Začátkem roku STK vydala soutěžní směrnice pro rok 2012. 
o Součástí směrnic byly: 

• závazné úpravy o některých článcích Pravidel rychlostní kanoistiky. 
• upravené postupové klíče a stanovení způsobu vyjíždění drah. 
• pravidla pro hodnocení Mistrovství ČR oddílů, Českého poháru jednotlivců, 

Mistrovství ČR oddílů veteránů a Českého poháru jednotlivců veteránů, včetně 
způsobu bodování. 

• termínová listina soutěží v rychlostní kanoistice v roce 2012. 
• detailní rozpisy všech závodů pořádaných SRK ČSK, oddíly RK v roce 2012 na 

území ČR. 
• detailní rozpisy hlavních závodů pořádaných SRK ČSK, nebo oddíly RK za 

finanční spoluúčasti SRK ČSK, včetně detailních časových rozpisů.  
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• termínová listina Sportcentra Račice a termínová listina ICF – rychlostní 
kanoistika. 

o STK vypracovala v průběhu roku 2012 termínovou listinu hlavních závodů sezony 
2013 s návazností na termínové listina ICF a ECU se zapracováním požadavků trenérů 
reprezentačních družstev a možnostem jednotlivých lokalit, především Sportcentra 
Račice. Tuto termínovou listinu hlavních závodů STK zveřejnila po schválení výborem 
SRKČSK prostřednictvím internetu. 

o Ve spolupráci s administrátorem webových stránek ČSK, Markem Vávrou připravila 
STK připravila STK internetové úložiště pro on-line tvorbu termínové listiny. Její 
tvorbu provázely drobné těžkosti a tak byla připravena pro vkládání závodů později, 
než bylo v minulých letech zvykem. Přesto předpokládám že tento systém zadávání 
závodů do jednotlivých termínů bude jak pro následující sezonu, tak do budoucnosti 
přínosem. 

o  Na základě reakcí od představitelů oddílů STK iniciovala drobné úpravy 
v přihlašovacím modulu, který opět spravuje Marek Vávra . 

o STK připravila pro rok 2012 systém soutěží pro C1 a C2 dívky v ČR. Na základě 
zkušeností z letošní sezony bude v podpoře těchto kategorií pokračovat. 

 
• Soutěže: 

o STK by v prvé řadě chtěla poděkovat všem pořadatelům závodů v ČR, především však 
těm, kteří se postarali o vzornou organizaci hlavních závodů sezony. Jmenovitě Sokolu 
Pražskému a Spartě Praha za uspořádání Mistrovství ČR na dlouhé tratě, TJ Tatranu 
Sedlčany za uspořádání Českého pohárů mládeže, Kanoistickému klubu Olomouc za 
uspořádání Nominačního závodu v maratónu a Kanoistickému Klubu Týn Nad Vltavou 
za uspořádání mistrovství ČR v maratónu.. 

o V roce 2012 se uskutečnilo 36 závodů v kanoistice a dalších pět závodů s kanoistikou 
přímo, či nepřímo související. 

o Na plné náklady SRK ČSK se uskutečnily tři závody v Račicích (1. nominační závod 
dospělých, 2. nominační závod. let. a Mistrovství ČR – krátké tratě). 

o S příspěvkem SRK ČSK byly uskutečněny čtyři závody (Mistrovství ČR dlouhé tratě – 
Praha, 2. Český pohár mládeže – Sedlčany, Nominační závod v maratónu - Olomouc a 
Mistrovství ČR v maratónu – Týn nad Vltavou). 

o STK vypracovala smlouvy s pořadateli těchto závodů, dále smlouvy se zpracovavateli 
výsledků, firmou SPORTIS a Burdík. 

o V rámci 1. nominačního závodu byla využita spolupráce se Slovenským kanoistickým 
svazem. Byl využit slovenský systém na zpracování výsledků i slovenská cílová 
kamera. Obojí se osvědčilo a tak SRK ČSK zakoupila z k těmto účelům určené státní 
dotace oba systémy do vlastnictví SRK ČSK, kde v příštích letech nahradí stávající 
využití videa a programu firmy Burdík, se kterými byly v letošním i minulých letech 
problémy. 

o Zbývající závody v Račicích byly zajištěny firmou SPORTIS s scanovací kamerou SC 
Račice. U té se v průběhu MČR projevily nedostatky se správným zaměřením cílové 
linie. STK připravila opatření, která mají zajistit, aby se situace v budoucnu již 
neopakovala. 

o Na všech hlavních závodech byli, dle soutěžních směrnic, delegováni Techničtí delegáti 
SRK ČSK. Užitečnost technických delegátů spočívá nejen ve vyhodnocení průběhu 
závodu a dodání podkladů pro práci STK ale také ve včasném řešení některých 
především technických problémů před a v průběhu závodu. Potřeba technických 
delegátů na soutěžích s účastí STK se i nadále ukazuje jako velmi užitečná i proto, že 
k dosavadní práci přibyla do povinností technického delegáta kompletní příprava 
závodů ve spolupráci s pořadatelem. Techničtí delegáti byli a i nadále budou 
přednostně vybíráni z členů STK. 
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o STK po každém ze závodů provedla vyhodnocení, jehož cílem je zabránit opakování 
chyb v závodech budoucích. 

o Tato vyhodnocení byla předávána výkonnému výboru a v případě zjištěných nedostatků 
i jednotlivým pořadatelům a zpracovatelům výsledků. 

o Manuál pro pořadatele hlavních závodů sezony byl vždy součástí smlouvy mezi 
pořadatelem a STK. Plnění požadavků v manuálu obsažených se daří plnit stále lépe, 
mimo jiné také díky práci Technických delegátů přímo na závodišti. 

o V letošním roce nebyl pořádán na území ČR žádný oficielní mezinárodní závod. 
o Na základě zkušeností ze tří posledních let, kdy byly postupně zkoušeny varianty, jak 

se vypořádat v rámci MČR se zvýšeným počtem kategorií závodech ICF, se pro sezonu 
2013 a následující STK rozhodla pro čtyřdenní MČR se zastoupením všech věkových 
kategorií. Součastně k programu MČR na krátké tratě přidala, v souladu s programem 
MS i závod na 5 km pro juniory a dospělé. Pro zbývající mládežnické kategorie byl 
mistrovský závod na 5km připojen k MČR v maratónu  

o Termínová listina pro rok 2012 zůstala dle očekávání bez závažnějších přesunů. Jinak 
tomu však bylo s termínovou listinou pro rok 2013, kde především odstoupení 
pořadatele MS 2013 a následné přesuny způsobily velké zdržení termínové listiny 
domácích hlavních závodů sezony. Doufáme, že k dalším změnám a posunům již 
nedojde. 

o Bohužel jsme byli donuceni ukončit podporu budování záložního závodiště 
v Sedlčanech. V průběhu jednání s městským úřadem se ukázalo, že pozemky v okolí 
přehrady a dokonce i pod přehradou jsou soukromé a proto nelze poskytnout jakoukoliv 
další podporu v budování potřebného technického vybavení závodiště. STK se tak opět 
dostává do stejné situace jako před třemi lety. Proto hledání nové lokality, která by nám 
byla schopna v případě nouze suplovat Račice se opět stává prioritou. Některé náznaky 
se již sice objevují (Olomouc, Radotín), ale všude jde o běh na dlouhé tratě. 

o Zpracovavatel výsledků, firma SPORTIS splnila naše požadavky týkající se přípravy 
závodu a zpracování výsledků, problémy ale byly se subdodavatelem zajišťujícím 
nastavení a chod cílové kamery. (viz. předchozí body). 

o zpracovatel výsledků firma Burdík opět nebyla schopna zajistit bezproblémový chod 
závodu, jejich činnost musela být suplována zvýšeným úsilím již tak vytížených 
rozhodčích a proto bude spolupráce s touto firmou ukončena. 

 
 

• Materiál: 
o STK zakoupilo z mimořádné státní dotace, v letošním roce, nový materiál sloužící ke 

zajištění hlavních závodů. 
o Novou váhu, která nahradila naši nejstarší, jejíž míra spolehlivosti se limitně blíží 

k nule. 
o Cílovou kameru včetně software, jež nahradí v současnosti využívaný systém videa. 
o Program pro přípravu závodu a zpracování výsledků, který nahradí využívání firmy 

Burdík a celou organizaci závodu zlevní. 
o Megafony, vysílačky a další drobný, ale pro potřeby zajištění závodů nutný, materiál.    

 
  

 
Zpracoval: Mgr.J.Mareš, předseda STK 
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4. KOMISE ROZHODČÍCH    

  
            KR pracovala ve složení  H. Charvátová, B. Baďurová. M. Dognerová, N. Kubíčková, na místo 
nespolupracujícího T. Soukupa byl kooptován Z. Rufer SHK 
Komise se scházela jako v letech minulých při závodech a dodatečné problémy byly řešeny přes 
internet. Na začátku sezony byla provedena před nominace  rozhodčích, což se osvědčilo. Pro příští 
sezonu budeme postupovat stejně. 
Podařilo se nám získat dalších 6 rozhodčích III.tř.Noví rozhodčí z minulého období se zapojili aktivně 
do práce. Stále se nám nedaří získat nové kandidáty na mezinárodní rozhodčí,bylo by třeba získat 
někoho pro maraton. 
           V letošním roce se P. Mokrý zúčastnil ME v Portugalsku, H. Koblicová  ME v Záhřebu a AMS 
v Kazani,  H. Charvátová  SP v Poznani, MSM v Římě a OH v Londýně. Práce všech rozhodčích je ze 
stravy ECU  a ICF hodnocena velmi dobře. 
           V listopadu organizujeme opět seminář rozhodčích, kde budeme hodnotit uplynulou sezonu. 
Pokud budou známy změny pravidel  ICF budou  o tom naši rozhodčí informováni. 
            Do konce roku připravíme nominaci mezinárodních rozhodčích pro ECU a ICF na rok 2013 
V Račicích nás čekají  dvě důležité mezinárodní akce,kterých se zúčastní řada našich rozhodčích. 
Podařilo se doplnit oblečení pro rozhodčí / trička a mikiny/ z prostředků ČSK. 
           V rozpočtu KR je i nadále počítáno s účastí technického delegáta STK na všech soutěžích 
pořádaných s finanční účastí ČSK. 
Návrh rozpočtu bude zpracován ve spolupráci s vedením svazu 
Děkuji všem svým kolegům a vedení svazu za dobrou spolupráci 
 

                                                                                           Zpracovala a H.Charvátová  předsedkyně KR 

 

  

 
 4. SPORTOVNÍ CENTRUM MLÁDEŽE 
 

 Letos již sedmým rokem fungovalo SCM novým systémem, kdy činnost SCM zabezpečuje 
přímo SRK ČSK. Do SCM jsou zařazováni všichni talentovaní sportovci do juniorského věku. 
Sportovní příprava je realizována v detašovaných pracovištích (DP). Detašovaným pracovištím je 
rozdělována státní dotace podle počtu a výkonnostní úrovně sportovců zařazených do SCM v daném 
DP v daném roce. Jednotlivé výdaje DP jsou v souladu s Pokyny pro čerpání a vyúčtování finančních 
prostředků SCM propláceny z účtu ČSK.  

 

            Činnost SCM je koordinována Vedoucím trenérem SCM Pavlem Hottmarem. Výbor SRK ČSK je 
o činnosti SCM pravidelně informován. Odborným poradním orgánem Výboru SRK ČSK pro oblast řízení 
SCM je rada SCM, která Výboru předkládá především návrhy výběrových kritérií SCM a návrhy 
sportovců k zařazení do SCM. Rada SCM pracovala ve složení: Tomáš Charvát, Petr Fuksa, Tomáš 
Doktor, Martin Hájek, Petr Doležal a Pavel Hottmar. Mimo společných jednání Rady SCM svolávaných 
při celostátních závodech Rada SCM korespondenčně řeší závažné záležitosti v činnosti SCM. 

 

           K povinnostem vedoucího trenéra patří administrace celého projektu včetně agendy financování 
nákladů jednotlivých DP (letos 23 DP), organizace a vedení akcí SCM, tvorba rámcových 
tréninkových plánů pro jednotlivé kategorie a další metodická osvěta na www.kanoe.cz, sledování 
přípravy a výkonnostního rozvoje členů SCM, komunikace a spolupráce s trenéry, vedení Rady SCM, 
vedení databáze tréninkové dokumentace členů SCM, inspekční cesty, podíl na koordinaci přestupu 
sportovců SCM do RSC. Vedoucí trenér SCM schvaluje finanční plány DP a odpovídá za správnost 
čerpání a účelnost využití finančních prostředků SCM. 
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Sportovní příprava členů SCM se hlavně díky systematické a zodpovědné práci jednotlivých 
oddílových trenérů stala intenzivnější a kvalitnější. Přestože jsou intenzita a objem absolvovaného 
tréninku u 17-18ti letých sportovců „v průměru“ stále nedostatečné, objevilo se více cílevědomých 
jedinců, kteří vybočují z řady a připravují se jak z hlediska objemů, tak intenzity na úrovni, kterou by 
si trenéři přáli. U mladších závodníků (benjamínci, žactvo, dorost) jsou celkově stále rezervy hlavně 
ve všestrannosti přípravy, v rozvoji obratnosti a rychlosti, nácviku správného držení těla a v technice 
pádlování. Překonávání nízkého zájmu mládeže o fyzicky náročné a z pohledu ekonomické atraktivity 
neperspektivní sporty, boj s celospolečenským konzumním trendem, přitahování nových talentů ke 
kanoistice, motivace závodníků, jejich odborné vedení ke sportovním výkonům a k absolvování 
náročné přípravy, je hlavní náplní často nevděčné práce trenérů SCM. Potvrzuje se, že nedílnou 
součástí vedení sportovní činnosti mládeže musí být také výchova k fair play, slušnému chování a 
pořádku. 
 

           Společné akce SCM se často prolínají s akcemi RDJ, juniorští reprezentanti jsou elitními členy 
SCM. Už posedmé byla uskutečněna dvě společná jarní soustředění SCM/RDJ, tradičně na Slapech – 
Obozu. Pod vedením skupiny spolupracujících trenérů se prvního soustředění zúčastnilo 69 sportovců 
z 21 různých oddílů, druhého 72 sportovců z 23 různých oddílů. Pro sportovce je účast na společném 
soustředění nezvyklou motivací v tréninku, nové přínosné zkušenosti a poznatky sbírají závodníci i 
spolupracující a střídající se trenéři. Tradičně je plánováno společné soustředění SCM na Šumavě – 
Zadově, tentokrát v únoru 2013. Kemp je nabízen zájemcům o kvalitní náročnou přípravu na běžkách. 
 

Výkonnost členů SCM byla pravidelně celorepublikově testována na závodech ČP, na kterých 
mládež získává body pro zařazení do SCM v následujícím roce. Aktuální žebříčky SCM byly během 
sezóny zveřejňovány na www.kanoe.cz, v rubrice SCM. Požadavek na obecnou připravenost – 
minimální bodový zisk v druhém kole výběru do SCM je letos nastaven stejně jako v předešlých 
letech. Výběrová kritéria, která mají za sebou mnohaletý vývoj, jsou Radou SCM už jen drobně 
dolaďována. Největší změnou bylo letos stejně jako v loňském roce určení počtu vybraných 
z jednotlivých věkových a lodních kategorií – podle sportovní úrovně dané kategorie. Do SCM nyní 
přišly slabší ročníky. Počet členů SCM bude v roce 2013 podobný jako v roce 2012, přesný počet lze 
určit až podle konečných výsledků obecných testů. Kritéria výběru do SCM zcela ideálně nastavit 
nelze. Do kritérií například nelze objektivně zahrnout biologický věk, psychologické předpoklady, 
koordinační předpoklady, předpověď vývoje výkonnosti na základě rozvinutosti pohybových 
schopností apod. 
 

Mezinárodní výsledky a výkonnost sportovců v péči SCM byly v roce 2012 oproti minulým 
letům  podprůměrné, nicméně stále se pohybují na úrovni, za kterou se vzhledem k daným materiálním 
i lidským zdrojům nemusíme stydět. Stručnému shrnutí úspěchů reprezentačního družstva juniorů patří 
následující kapitola. Všichni perspektivní sportovci, kteří z věkových důvodů končí v SCM, jsou 
prioritně zařazováni do rezortních sportovních center (ASC, VSC, SC MV). Účinnost systému SCM je 
a bude především zásluhou cílevědomé, systematické a obětavé práce všech trenérů, kterým patří 
velké poděkování. 

 
                                                                                      Zpracoval: Mgr. Pavel Hottmar, vedoucí  SCM 

 
  

5. REPREZENTAČNÍ DRUŽSTVA 
 

Junioři 
 

Reprezentační družstvo juniorů (RDJ) bylo šestým rokem vedeno Pavlem Hottmarem. Většina 
reprezentantů absolvovala všechny reprezentační testy a centrálně vedená soustředění. Kvůli většímu 
množství společných akcí se mezi sebou jednotliví závodníci dobře znají, panuje v celku zdravá 
rivalita. Na společné přípravě RDJ se podílela stejně jako v předchozím roce řada trenérů. Většina 
přípravy tradičně závisela na obětavé práci v oddílech. 
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V prosinci 2011 většina nejlepších juniorů absolvovala kondiční přípravu na běžkách na Božím 
Daru v Krušných horách. Mezi první akce RDJ v roce 2012 patřila dvě jednodenní testování obecné 
připravenosti v lednu a koncem února, která přispěla k motivaci juniorů v náročné kondiční přípravě. 
Pro nejlepší byly již tradičně připraveny drobné ceny. Vývoj výkonnosti jednotlivců v disciplínách 
testů nastínil kvalitu zimní přípravy.  

Jarní soustředění v lepších klimatických podmínkách většina členů RDJ absolvovala tradičně 
v Novigradu nebo Sabaudii, kde si přípravu organizují kluby samostatně, případně s výpomocí 
resortních sportovních center, která se s juniory při této příležitosti vzájemně seznamují. 

 

Čeští junioři startovali v letošním roce na třech mezinárodních závodech na krátkých tratích. 
Družstvo se zúčastnilo MR v Piešťanech (25.-27.5.), MEJ v Montemor – o - Velho (12.7.-15.7.) a OH 
nadějí v Szegedu (14.-16.9.). Výběr reprezentantů na jednotlivé mezinárodní soutěže probíhal na 
základě předem stanovených nominačních kritérií, která dávala již tradičně velké pravomoci 
nestrannému vedoucímu RDJ. Výbor SRK nebyl nucen řešit žádné sporné případy či protesty. Na 
regatě v Piešťanech a na MEJ byla umožněna účast samoplátcům resp. účast s částečnou úhradou 
nákladů závodníkům, kteří byli výkonnostně v pořadí za nominovanými závodníky. Podle předem 
určených kritérií byl na základě dosažených výsledků na MEJ vrácen zpět příspěvek na účast jednomu 
ze sedmi přispívajících závodníků. 
 

          Start na regatě v Piešťanech byl zařazen do programu RDJ po třech letech, když v roce 2010 
závody zhatily povodně a v roce 2011 byla místo Piešťan preferována účast v Brandenburgu, kvůli 
poznání dráhy MSJ 2011. Česká výprava měla v Piešťanech 31 členů, kromě juniorských 
reprezentantů se zúčastnili i zájemci z dorosteneckých kategorií. Celkem na regatě startovalo přes 300 
závodníků ze 17 států. Naši získali řadu medailí, nejúspěšnějšími členy týmu byli kanoisté Lukáš a 
Kryštof Hájek, Sebastian Maizner (všichni KVS), Matyáš Jirásek, Karel Palma (oba NYM), Tomáš 
Veselý (SPA), Andrea Rotmeierová (DEC), Michaela Horáková (LIB), Michaela Tegzová (JAB), 
Kateřina Slivanská (POD), Kateřina Pjajčíková, Karla Zalubilová (obě ONV), Klára Voženílková 
(SPA). Především díky bodům z dorosteneckých kategorií reprezentace ČR obsadila v bodování 
2.místo za početnou Slovenskou výpravou před Němci, Maďary, Portugalci, Brity, Srby atd. Start 
v Piešťanech byl pro mladé závodníky důležitou zkušeností a ve většině disciplín kvalitním testem na 
začátku sezóny 2012. 

 
           Na MEJ do Montemor-o-Velho bylo nominováno celkem 19 juniorů. Závěrečná společná 
příprava družstva před MEJ probíhala na dráze v Račicích. Hlavního cíle - kvalitního společného 
tréninku traťového tempa a sjetí hromadných posádek bylo dosaženo. Až na zdravotní problémy 
závodníků z C2 družstvo startovalo v Portugalsku ve formě a dosažené výsledky naplnily očekávání. 
V průběhu soutěže to vypadalo i na lepší umístění, především u čtyřkajaků se finálové jízdy nevyvedly 
podle představ. Přehled finálových umístění: K2 1000m Antoš Josef – Kučera Vojtěch (KVS-DEC) 
7.místo,  K4 500 Silnicová Klára - Rothmeierová Andrea - Slivanská Kateřina – Tegzová Michaela 
(ONV-DEC-POD-JAB) 8.místo,  K4 1000 Seidl Martin – Šlouf Radek – Malý Ondřej – Pokorný Dan 
(USK-PPL-ZBR-CHO) 9.místo,  K1 1000m Slivanská Kateřina (POD) 8.místo,  C4 1000 Jirásek 
Matyáš – Palma Karel – Hájek Šimon – Sloup Marek (NYM-KVS) 6.místo,  K2 1000m Rothmeierová 
Andrea – Pjajčíková Kateřina (DEC – ONV) 9.místo. V bodování států naši junioři obsadili 12.místo 
z 35 bodujících zemí.  Podrobnosti lze najít na www.kanoe.cz v rubrice rychlost - reprezentace - 
junioři 

       V závodě olympijských nadějí v Szegedu startovalo celkem 25 našich mladých závodníků. 
Soutěže se účastnilo rekordních 27 států, konkurence byla silná, především Maďarsko, Německo a 
Polsko tradičně reprezentovala řada velmi výkonných závodníků. Celkem naši reprezentanti získali 15 
medailí - 5 zlatých, 3 stříbrné a 7 bronzových (loni celkem 7). V pořadí podle medailí jsme díky pěti 
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zlatým kanoistickým medailím obsadili šťastné 2. místo za bezkonkurenčním  Maďarskem. Ve svých 
kategoriích zářili nejvíce závodníci trenéra Martina Hájka (KVS) Kryštof Hájek a Lukáš Hájek. 
Individuální medaili získali také Karel Palma (NYM) a Ondřej Bišický (CHO) a na zisku posádkových 
medailí se podílelo dalších 11 závodníků. Doufejme, že tyto úspěchy mladé sportovce ještě více 
namotivovaly do budoucí přípravy. Celkem družstvo vybojovalo na Olympijských nadějích 43 
finálových umístění. Oproti neúspěšnému roku 2011 byl patrný nárůst úspěšnosti RDJ na OH 
nadějích, především v mladších ročnících. Konkurence se sjela mírně silnější než v loňském roce. 
Počty medailí ČR na 500 a 1000m na OH nadějích: 2009 – 10x, 2010 – 11x, 2011 – 4x, 2012 – 6x.   

         Výsledky RDJ na MEJ v roce 2012 zdaleka nebyly výborné jako v minulých letech, nicméně za 
6 finálových umístění se stydět nemusíme, především když řada úspěšných závodníků v RDJ bude 
pokračovat a někteří další nadějní přicházejí z dorostenců. Myslím si, že se podařilo u všech posádek 
slušně naladit na MEJ formu a zúročit dlouhodobou práci všech, kteří se na přípravě podíleli. Už 
v průběhu závěrečné přípravy RDJ v Račicích některé posádky překvapovaly svými slušnými výkony. 
Děkuji všem členům realizačního týmu, především osobním trenérům, kteří se závodníkům 
dlouhodobě věnovali ve svých oddílech. Těší mě, že po loňských juniorských „žních“ nedošlo 
k jasnému a očekávanému poklesu mezinárodních výsledků RDJ až na příliš hluboké dno a přestože 
jde o nejhorší sezónu RDJ od roku 2006, tak ve srovnání s výsledky 1998-2005 jde o úspěchy běžné.  

         Do juniorské kategorie nyní přišly slabé ročníky, také celospolečenský trend nakládaní s volným 
časem trenérům v oddílech a tím i budoucí reprezentaci nenahrává. O to více je třeba ocenit obětavou 
práci všech trenérů. Mezi všemi si dovolím vyzdvihnout práci Martina Hájka, jehož svěřenci se 
podíleli na 27 z 43 letošních finálových účastí na OHN a především z dlouhodobého pohledu 
neocenitelný přínos Josefa Fuksy, jehož oddíl dlouhá léta zásobuje reprezentaci kvalitními závodníky. 

 

         Výkonnost juniorského družstva je samozřejmě nejvíce dána množstvím talentů v daných 
věkových kategoriích. Zásluhu na úspěších reprezentace mají tedy také trenéři, kteří se nevěnují 
vrcholovému sportu, ale dětem, které se snaží přivést nebo udržet u kanoistiky. Pouze s potomky 
bývalých závodníků by se reprezentaci v budoucnu zřejmě dlouhodobě a pravidelně na výrazné 
mezinárodní úspěchy dosahovat nedařilo.  

           
  

Zpracoval: Mgr.P.Hottmar, trenér RDJ 

 
 
 
 
 
  

 
 
 
Senioři 

  
      RDS se v sezóně 2011/2012 dostalo do finálního úseku čtyřletého olympijského období, jehož 

vrcholem byla účast na OH v Londýně. Dílčím vrcholem byla květnová kontinentální olympijská 
kvalifikace v polské Poznani, kde se někteří kanoisté, kajakáři a kajakářky snažili o postup na OH. To 
se bohužel nepovedlo a tak platila čísla – kvóty pro OH získané z minuloročního MS v Szegedu – tedy 
6 míst, vyjetých z C2 1000m a K4 1000m. Důležitým mezníkem v sezóně byly jarní domácí 
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nominační závody a následné závody světového poháru, kde se rozhodovalo o finálních nominacích 
do disciplín a posádek pro OH. Konečná nominace pro OH do posádky K4 byla nakonec sice známa 
až těsně před samotnou olympijskou regatou, to ale bylo způsobeno předem těžko předvídatelnými 
událostmi kolem údajného pozitivního testu Jana Štěrby při kontinentální kvalifikaci, jež byly řešeny 
v průběhu posledních sedmi týdnů před OH. Konečná bilance RDS však dopadla výborně, ze dvou 
nakonec obsazených disciplín bylo skvělé páté místo na C2 a bronzová medaile na K4. Účast na OH 
byla ze strany české rychlostní kanoistiky po šestnácti letech znovu ozdobena medailí a v disciplíně 
kajak to byla vůbec první olympijská medaile v historii!  

 
 
1. Struktura realizačního teamu RDS: 

 
  
      Realizační team RDS byl zajištěn shodně s minulými sezónami: Hlavní trenér RDS Martin 

Doktor, konzultanti – asistenti Josef Doktor a Jerzy Dziadkowiec; vedoucí trenér VSC – USK Petr 
Lněnička, vedoucí trenér ASC – Dukla Petr Náprstek; osobní trenéři a trenéři kategorií v jednotlivých 
RSC Karel Leština, Libor Dvořák, Petr Fuksa, Viktor Legát, Waldemar Fibigr, Hana Krpatová a 
Tomáš Ježek. Zajištění jednotlivých akcí RDS bylo řešeno vždy podle potřeby a podle možností 
jednotlivých členů realizačního teamu a v závislosti na finanční náročnosti daných akcí 
 

2. Příprava: 
 

• Výcvikové tábory: 
 

  
      Příprava na závodní sezónu včetně výcvikových táborů probíhala v gesci resortních 

sportovních center (RSC). Jednotlivé skupiny se tradičně připravovaly v osvědčených destinacích. 
Kondiční VT – na horách – Harrachov, Mísečky, Ramsau, Livigno. Kajakáři, kteří se připravovali do 
posádky K4 strávili největší část přípravy v Chula Vistě, kde se díky J.Dziadkowiecovi podařilo 
uspořádat přípravný camp i přes to, že canoe - team USA se tam již nepřipravoval. Kanoisté ze 
skupiny Libora Dvořáka strávili v CHV podzimní část přípravy a na jaře se opět připravovali 
v Newportu, tak jako řadu let před tím. Několik tréninkových skupin se připravovalo v italské 
Sabaudii, někteří vzhledem k brzké olympijské kontinentální nominaci dříve než obvykle. Část 
závodníků pro svoji přípravu využilo vzdáleného Thajska a dobrých kontaktů s trenérem českého 
původu, M.Fuksa se svoji tréninkovou skupinou se na čas připravoval v Portugalsku, v tréninkovém 
zařízení fy. NELO. V průběhu sezóny většina tréninkových skupin využívala pro krátké VT 
sportcentra v Račicích. Skupina tří kanoistek se zúčastnila tréninkového campu ve Francii, který byl 
organizován ICF v rámci rozvojového programu canoe žen. Závěrečná příprava před OH probíhala 
kombinovaně v Praze, Račicích a v rakouském Linci, kam jsme byli nuceni se uchýlit poté, co nebylo 
možné uspořádat VT tradičně v Mnichově (soustředění národního teamu Německa). Posádka C2 se 
připravovala místo Lince v Livignu, kde využívala možnosti tréninku ve vyšší nadmořské výšce. 
Závěrečné přípravy se zúčastnili všichni nominovaní na OH, včetně náhradníka, jejich trenérů a 
fyzioterapeutů.  

 
 
• Testování:  

 
  
      V sezóně 2011/2012 proběhlo v gesci RDS dvojí testování. Podzimní – 17.-23.10.2011, které 

zahrnovalo speciální a obecné testy (voda 2km a 1km intervalově; síla: bench a přítah – maximální 
výkon a opakování za dvě minuty s hmotností rovné vlastní váze – u žen 80% vl.váhy + 1500m běh) a 
Zimní – 2.-5.1.2012– testování obecné (síla: bench a přítah – maximální výkon a opakování za dvě 
minuty s hmotností rovné vlastní váze – u žen 80% vl.váhy + 1500m běh). Obě tato testování byla 
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určena pro závodníky mladší 25ti let, u závodníků starších se již předpokládá vysoká úroveň kondiční 
připravenosti a menší prostor pro růst parametrů – právě zjištění hodnot individuálního rozvoje jsou 
základním cílem testování. Dále se uskutečnila řada speciálních biochemických testování a speciálního 
monitoringu tréninku a to ve spolupráci s CASRI, OTC Chula Vista a CS MV-ČR. (viz. Vědecko – 
metodická podpora). Všechny výsledky testování byly zpracovány a předány trenérům pro jejich další 
využití a pro individualizaci a přesné zaměření přípravy v sezóně.  V rámci nominačního procesu a 
výběru posádky K4 pro OH proběhlo speciální tenzometrické testování v Polsku, v Poznani 21.-
22.5.2012. Výsledky tohoto testování významně pomohly ve výběru finální posádky pro OH ve 
složení 4 nominovaní sportovci, první náhradník a druhý náhradník.  

 
 
 
• Vědecko – metodická podpora: 
  
     V průběhu sezóny se kontinuálně provádělo speciální testování a monitoring tréninku, 

vyhodnocování a interpretace výsledků a HT i další trenéři měli řadu schůzek a jednání s odborníky 
z řad sportovní teorie a vědy. V této oblasti mimo jiné proběhlo: 

 
o Spolupráce s Institutem sportu ve Varšavě (ISV) – tenzometrické testování – které provedl 

pracovník institutu ing. Zbygniev Staniak. Letos to bylo nejdůležitější ze všech v minulosti 
provedených tenzometrických testování, které pro RDS ISV vykonal. Na základě výsledků tohoto 
speciálního testování se rozhodovalo o finálním složení posádky K4 pro OH v Londýně. Testy 
probíhaly dva dny. V první části se analyzovala jízda na K1, na základě čehož se sestavily různé 
varianty a kombinace pro testování na K4. V druhé části testů se potom vyzkoušely různé kombinace a 
varianty posazení závodníků v lodi. Tyto výsledky poté, společně s dalšími hledisky, byly podkladem 
pro rozhodování o konečném složení posádky. 

o Spolupráce s oddělením fyziologie v Olympic Training Centru v Chula Vistě, Kalifornie, USA 
- Mikem Shannonem  

o Spolupráce s biochemickou laboratoří CS MV-ČR – biochemické testy – prahy, zátěžová 
spiroergometrie, ultrazvuková diagnostika 

o Spolupráce s CASRI v oblasti biochemického testování (především s Dr. Emilem Bolkem) 
Toto testování využil širší okruh závodníků, nejen RDS 

o Spolupráce s FTVS UK (speciální spiroergometrické testování některých sportovců) 

o Konzultace antidopingové problematiky s ČOV A ADV ČR (Dr. J.Chlumský) – zde se 
spolupráce nadmíru vyplatila při řešení dopingového problému J.Štěrby 

o Využívání softwaru „Dartfish“– pořízeného pro RDS a RSC v rámci speciálních projektů ČOV 

Výsledky testování a analýz byly vyhodnoceny, zpracovány a trenéři je měli k dispozici k dalšímu 
využití v tréninkové praxi.  

 
 

3. Plánování, evidence a kontrola tréninku: 
  
     V oblasti plánování a evidence tréninku probíhalo vše dle zaběhnutých pravidel z minulých 

sezón. Systém evidence tréninku je k dispozici hlavnímu trenérovi reprezentace, vedoucím trenérům 
resortních center i trenérům skupin. Vše je přístupné z webového rozhraní na kanoe.cz. Plány 
sestavené pro jednotlivé skupiny posílali trenéři RSC jak svému vedoucímu trenérovi, tak i HT RDS 
ke zhlédnutí. Při nejasnostech ohledně obsahu, či struktury plánu konzultoval HT zpětně s trenéry 
daný záměr a zaměření plánu. Termíny posílání jednotlivých plánů byly již individuelně domlouvány 
s každým trenérem, který měl pod sebou sportovce RDS. Do systému evidence již HT nijak výrazně 
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nezasahoval, ta běží již čtvrtým rokem a díky snadnému přístupu z internetového prostředí je snadno 
všem vždy a všude dostupná.  

 
 

 
4. Soutěže v roce 2012: 
  
RDS se v sezóně 2011/2012 zúčastnilo následujících mezinárodních soutěží: 
1. Kontinentální OH kvalifikace Poznaň                      16.-17.5.2012 
2. 1. závod světového poháru   Poznaň                       18.-20.5.2012 
3. 2. závod světového poháru   Duisburg      25.-27.5.2012 
4. 3. závod světového poháru  Moskva      1.-3.6.2012 
5. Mistrovství Evropy   Záhřeb     22.-24.6.2012 
6. Mistrovství Evropy do 23 let  Montemor-o-Velho   12.-15.7.2012 
7. OH Londýn    Londýn – Eton Dorney Lake     6. - 11.8.2012 
8. Akademické mistrovství světa Kazaň     29.-31.8.2012 
 
      Na základě nominačních kritérií se do výše uvedených soutěží zapojilo v průběhu sezóny třicet 

sedm různých závodníků, z toho devět kanoistů, devatenáct kajakářů, sedm kajakářek a jedna 
kanoistka. Na Olympijské Hry se nominovalo šest sportovců ve dvou disciplínách. ČSK vyslal na OH 
i náhradníka do posádky K4. 

 
 
Krátké zhodnocení výsledků jednotlivých soutěží: 
  
1. Kontinentální olympijská kvalifikace Poznaň + 
2. 1. závod světového poháru Poznaň 

 
OHQ První část – Kontinentální kvalifikace na OH 2012 v Londýně probíhala ve velice 

složitých povětrnostních podmínkách. Vítr vál převážně zezadu o slušné síle a v závěru závodní dráhy 
se vytvářely nepříjemné vlny, které byly v mnoha případech v podstatě nesjízdné. Především druhý 
den OHQ, kdy probíhaly odpolední jízdy na 200m se podmínky krutě zhoršily a některé jízdy byly 
naprosto neregulérní. Být to při SP, dalo by se to přejít, ale u OH kvalifikace to bylo, myslím, příliš. 
Vyústilo to v semifinále C1 200m, kdy se kromě našeho Martina Fuksy potopila ještě jedna loď a 
jeden závodník se převrátil již před startem. Jakožto teamleader jsem chtěl podat protest a návrh na 
opakování jízdy, ale závodní komise k tomu ani protest nepotřebovala. Bohužel ale chtěli rozhodčí 
zrušit i následnou jízdu K1W200m, kde postoupila do finále Jana Blahová. Byl jsem tak na věži ve 
značně ošemetné situaci, kdy jsem požadoval u jedné jízdy závod opakovat a u další zachovat stávající 
pořadí. I díky podpoře Hany Charvátové, která byla v komisi přítomna, se to neuvěřitelně podařilo. 
Jízda Martina Fuksy se opakovala a postoupil do FA a v jízdě Jany Blahové výsledky zůstaly platné a 
Jana tedy nemusela absolvovat další náročnou jízdu v těžkých podmínkách a znovu bojovat o postup 
do finále…To jen na upřesnění situace, jaká panovala při OH kvalifikaci. 

I díky těmto podmínkám jsme zřejmě přišli o další místo na OH, když posádka K2 1000m 
Havel – Štěrba dojela druhá o desetinu sekundy za lodí Portugalska, jež postoupila na OH. Naši 
závodníci si v závěru stěžovali na neregulérní podmínky, avšak na to se historie neptá; Portugalci 
zvyklí zřejmě z mořských závodů s vlnami tolik problému neměli a na OH postoupili – tedy jedno 
místo, jeden ze závodníků již OH vyjeto měl z MS. Nabízí se otázka, proč tedy další místo nepřešlo na 
našeho závodníka, když jsme také usilovali o jedno postupové místo (Jan Štěrba ho již měl vyjeto 
z MS) – podle pravidel stanovených ICF však toto místo přešlo do kategorie K1 1000 – podle 
posledních zpráv možná i zpět na MS, čímž by Evropa ztratila zase další místo… (toto se později 
ukázalo jako nepředmětné v souvislosti s diskvalifikací naší posádky)  

V podobné situaci jsme zůstali i na C1 200m. Martin Fuksa se i přes extrémně těžké podmínky, 
potopení se v trati, opakované semifinále, výměnu lodi atd. dokázal probojovat na třetí místo. 
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Olympijský postup mu nakonec o kousek sebral polský Ir Jezerski, který dostal irský pas čtrnáct dnů 
před OHQ…. U Martina musím ocenit, že se i pře svůj nízký věk z celé situace nesložil a dokázal 
bojovat jak v opakovaném semifinále, tak i ve finále i s vědomím, že v daných podmínkách nemá moc 
šancí na úspěch! 

Dalším podobným případem byl Josef Dostál, který si ve vlnách dojel pro čtvrté místo a při 
přesunu z K2 1000 do K1 1000 by šlo postupové místo na 3 pozici. Jel také dobrý závod, s vlnami a 
těžkými podmínkami si slušně poradil, ale k postupu bylo daleko.  

OHQ se zúčastnilo 6 kajakářů, jeden kanoista a čtyři kajakářky. 
1. SP Druhá část – SP Poznaň. Na závody, které byly první části letošního světového poháru, 

se již počasí umoudřilo a vítr a vlny nestěžovaly snažení závodníků jako v předešlých dvou dnech. 
Dobrého výsledku dosáhla Anna Adamová na K1 ženy - na neolympijském kilometru získala bronz. 
Největším úspěchem bylo první místo čtyřkajaku na 1000m, když až na cílové pásce porazili naši 
závodníci mistry světa z Německa. Hezkým čtvrtým místem na neOH pětistovce se blýsknul kanoista 
Martin Fuksa, bylo to kousek od medaile.  

1. SP se zúčastnilo 10 kajakářů, dva kanoisté a čtyři kajakářky. 
 

3. 2. závod světového poháru Duisburg 
 
Sp Duisburg byl pro všechny zúčastněné velice náročným závodem. Po organizační stránce byl 

složitý z hlediska uspořádání dopravy na SP, jelikož přímo navazoval na SP Poznaň a Tenzometrické 
testování v Poznani a část výpravy cestovala přímo z Poznaně do Duisburgu. Nakonec ale vše 
proběhlo bez větších problémů a v naprosté pohodě. 

Pro závodníky byl závod náročný ze dvou hledisek. Pro jednu část závodníků, která již 
absolvovala těžký program v Poznani byl Duisburg třetí, či čtvrtou prověrkou v krátké době a pro C2 a 
L.Kusovského zase první mezinárodní závod sezóny se vším, co k tomu patří. Duisburg však již 
tradičně připravil pro závodníky hezké podmínky na trati, silnou konkurenci a v globále velice pěkné 
závody.  

K4 ve složení Dan Havel, Lukáš Trefil, Josef Dostál a Jan Štěrba zajel perfektní závody i s tím, 
že v rozjížďce posádku provázeli drobné problémy na startu i v trati. Finále však kluci zvládli 
bravurně a zbytku startovního pole udělili z našeho pohledu pěknou lekci.  

To samé se dá říci o C2. Excelentně takticky zvládnuté závody na 1000 i 500m a porazit dvě 
německé lodě, které před týdnem skončily na 1. a 2. místě na SP v Poznani a v závodě na 1000m měly 
v Duisburgu přímou kvalifikaci na OH – to už má váhu!  

2. SP se zúčastnilo 8 kajakářů a dva kanoisté. 
 

4. 3. závod světového poháru Moskva 
 
Třetího závodu SP v Moskvě se za ČR zúčastnila pouze posádka C2 Jaroslav Radoň a Filip 

Dvořák. Trenér posádky Libor Dvořák se rozhodl raději cestovat do Moskvy a vynechat první světový 
pohár v Polsku, z důvodů obavy před brzkým startem a nepříznivými podmínkami v Polsku. C2 
závodila ve všech disciplínách a i přes drobné zdravotní problémy zvládli kluci závody solidně, na 
1000m obsadili 3. místo, na 500 metrů 4. a na 200m 6. místo. V Moskvě byly dost náročné podmínky 
a to především v oblasti dopravy do hotelu a zpět – závodníci při tom strávili dost času, což jim na 
kondici moc nepřidalo. V Moskvě se za dva roky bude konat MS a tak je dobře, že Libor Dvořák 
přivezl přímo z místa poznatky a informace, které pro realizaci výpravy na MS budou jistě velice 
cenné.  

 
5. Mistrovství Evropy Záhřeb  

 
Po organizační stránce proběhlo ME v Záhřebu bez problémů a bylo zajištěno na standardní 

úrovni. Doprava bez sebemenších potíží, využívali jsme oficielních pendlů i transportér, cesta tam i 
zpět do ČR autobusem + transportér s vlekem relativně pohodlně.  
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Závodní dráha Jarun opět nezklamala a i přesto, že je to jinak nádherná a relativně férová 
dráha, problémy s rostlinami ve vodě tento dojem kazily. Především pro kajakáře a kajakářky to bylo 
z tohoto hlediska náročné a i přes výměnu kormidel to v některých případech závody určitě ovlivnilo. 
Jinak je ale Jarun oblíbenou dráhou, a jelikož tentokrát i přálo počasí, dá se ME označit po stránce 
místa a podmínek za vydařené.  

Nebylo ani nijak zvlášť moc pořadatelských problémů, vše se většinou rychle vyřešilo. Strava 
byla však horší, než na závodech standardně bývá. Občas rozvařená rýže, studené těstoviny apod. 
provázely stravování po celou dobu. A to především ve stanu na závodišti – obědy.  V hotelu docela 
v pořádku – ze začátku dělali problémy s dodáním vodu k jídlu, ale po intervenci u šéfa organizačního 
výboru B. Lovriče se i toto změnilo. Snídaně na dobré úrovni. Ubytování solidní, jen v tak horkém 
počasí by se hodili klimatizované pokoje, ale to by bylo o objednání jiné kategorie hotelu – tedy 
v tomto objemu výpravy finančně v podstatě neproveditelné… 

Z hlediska úspěšnosti našeho teamu jen pár čísel, která hovoří za vše: 
 

• Úspěšnost v letech 2009-2012: 
ME: 2009 2010 2011 2012

2x medaile (obě bronz) 1x medaile (bronz) 1x medaile (bronz) 3xmedaile (zlato + 2x stříbro)

4x do šestého 4x do šestého 4x do šestého 9x do šestého

8x finále A 7x  finále A 10x finále A 13x finále  
  

• Sedmé místo mezi národy v medailovém hodnocení ME 2012 
• Šesté místo mezi národy v bodovém hodnocení ME 2012 
• Třetí místo mezi národy v bodovém hodnocení ME 2012 v kategorii Canoe – muži !!!!! 

(za námi země jako: Maďarsko, Německo, Polsko a další…) 
 
Největšího úspěchu dosáhla posádka C2 na pětisetmetrové trati – zlatá medaile a mistři 

Evropy. Dále pak velice dobře uspěl i Martin Fuksa na C1, když na pět set metrů vybojoval stříbro a 
vybojoval k tomu i čtvrté místo na kilometrové trati. Josef Dostál podal excelentní výkon na pět set 
metrů a získal také stříbro. Dále pak závodníci RDS obsadili ještě řadu hezkých finálových umístění… 

ME v Záhřebu se za RDS zúčastnilo 23 sportovců: jedenáct kajakářů, sedm kanoistů, čtyři 
kajakářky a jedna kanoistka. 
 

6. Mistrovství Evropy do 23 let Montemor – o – Velho 
 

Výprava na ME juniorů a závodníků do 23 let byla tradičně jednou z organizačně 
nejnáročnějších akcí. Složitost transportu lidí a materiálu do vzdálenějšího Portugalska však 
nezpůsobila žádné větší problémy. I drobná organizační zaváhání pořadatelů neměla vážnějších 
dopadů na chod teamu. Za zmínku stojí jen dva problémy. Za prvé potíže z prvních dní při vydávání 
oběda na závodišti. Závodníci museli stát dlouhé fronty až 1h a i jídlo nebylo vždy odpovídající 
kvality. V posledních dvou (finálových) dnech se to však zlepšilo – tedy co se týká délky čekání na 
stravu, špatná kvalita zůstávala. Druhým problémem byl nedostatečný počet „pendlů“. Autobusy 
jezdili v průměru 40 minut, což se dalo zvládnout, ale jejich rozpis byl vyhotoven velice slabě. 
Závodníci často museli zbytečně čekat na závodišti, jelikož nejel autobus. Podařilo se nám to řešit 
individuálními dohodami s pořadatelem – v transportním středisku nám byli schopni pomoci s 
odvozem menších skupin závodníků, tak aby nemuseli strávit dvě hodiny čekáním na následující spoj. 
Jinak si myslím, že pořadatel zvládnul takto velkou akci docela solidně a při problémech byl, ve 
většině případů, schopen rychle reagovat a vyřešit. 

Areál závodiště v Montemoru je velice pěkný, nový s odpovídajícím zázemím a 
infrastrukturou. Problém jediný – stálý vítr zprava – a to někdy i velice silný. Vypadalo to, že tam 
takto fouká stále a někteří domorodci nám tuto domněnku potvrzovali.  

Výsledky ME  - skupiny U23 se dají hodnotit převážně kladně. Nade vše vyčnívají výkony 
M.Fuksy, který si z Portugalska přivezl dvě zlaté medaile. Velice potěšující je i bronzová medaile Jany 
Ježové a řada dalších finálových umístění.  
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Účast na ME U23 a JUN byla důležitou zkušeností pro ME dospělých, které se v Montemor o 
Velho bude konat v příštím roce. HT RDS společně s trenéry a P.Mokrým si udělali řadu poznámek, 
jenž pomohou k zajištění maximálního servisu pro výpravu a k organizaci výjezdu na ME v r. 2013.  

ME U23 se za RDS zúčastnilo 13 sportovců: tři kajakáři, pět kanoistů, čtyři kajakářky a jedna 
kanoistka. 
 

7. OH Londýn 
 
Závodů v rychlostní kanoistice na OH v Londýně se za ČR zúčastnilo šest sportovců – dva 

kanoisté a čtyři kajakáři. Tato akce byla nejnáročnějším podnikem z celého čtyřletého období a to jak 
po závodní stránce, tak i organizačně. Počtem účastníků OH  - tedy závodníků a doprovodu RDS to 
byla v porovnání se soutěžemi MS, či ME akce spíše menší, na druhou stranu byla velice náročná na 
organizaci. Kanoistické soutěže probíhaly mimo Olympijský park i Londýn na cca hodinu vzdáleném 
umělém kanále Eton Dorney lake, sportovci byli ubytováni v areálu campusu Holloway University of 
London v Eghamu, zhruba 30 minut od závodiště. Doplňující podpůrný tým měl zajištěno ubytování 
kousek od kanálu, přímo ve Windsoru. Zde je podrobnější popis a zhodnocení zajištění výpravy:  

 
• Hodnocení organizačně technického zajištění přípravy na OH ze strany ČOV  

-akreditační a nominační proces včetně on-line webového akreditačního     
   systému – bez připomínek – jen k využití některých zadávaných dat zřejmě nedošlo (velikost 

bot byla k ničemu, když potom řada sportovců boty nedostala…viz.  oblečení) 
-přihlášky do soutěží – bez výhrad, naopak děkuji za trpělivost – v našem případě to nebylo 

zrovna jednoduché… 
-doprava na OH a zpět – Bez sebemenších problémů – perfektní byl výběr méně exponovaného 

letiště Stansted, které sice bylo vzdálenější a LOCOG na něj oficielně nezajišťoval dopravu, ale to 
z hlediska účastníků nebyl žádný problém. Naopak – nedokážu si představit, jak bychom dopadli na 
Heathrow, kdyby se odlet z nějakých důvodů opozdil, jako se to stalo při odletu 13.8. 

-oblečení a vybavení – oblečení pěkné, originální, ostatními sportovci hodnoceno jako velice 
hezké. Jediné problémy, které se s oblečením vyskytly, byly problémy s velikostmi. Z našich šesti 
sportovců dva nedostali kompletní výbavu a to především obuv. Vím, že např. Josef Dostál je lehce 
„přerostlý“ a i v normálním životě se na něj shánějí věci špatně, ale očekával jsem, že pro olympijské 
vybavení s tím problém nebude. Obzvlášť, když sportovci již v zimě odevzdávali dotazníky, kde své 
velikosti a míry uváděli… 

-technické zajištění – bez potíží; hodně věcí jsme si v praxi v našem případě zajišťovali sami – 
doprava lodí, procedury na sportoviště a zpět atp.  

-zdravotnické zajištění – od 6.8.bez potíží – Dr. Handl nahradil našeho svazového lékaře Dr. 
Martinču – takže bez výhrad. V období 3. -6.8. však lékař v odloučené Olympic Row ing and canoe 
sprint village (ORV) vesnici chyběl. V této době jsme svépomocí museli řešit sice jen drobnosti 
(žaludeční nevolnosti, bolesti hlavy apod.) ale přeci jenom na OH by to chtělo úplný servis. Právě 
s drobnostmi se totiž nevyplatí jezdit dvě hodiny do OLV – naopak bylo by to spíše kontraproduktivní. 
Toto prosím není myšleno jako kritika – situaci jsme předem probrali více než dost, ale doporučení, 
aby se pro příště do odloučené vesnice, kde pobývá větší suma lidí (v jednu chvíli tam bylo 32 členů 
výpravy – z toho 20 sportovců), přidělila stálá zdravotní služba.  

 
• Zabezpečení vlastní účasti a pobytu na OH (olympijská vesnice, alternativní ubytování) 

-ubytování – vesnice ORV – špičkové ubytování! Perfektní lokace – jsem rád, že nakonec 
nevyšel požadavek veslařů na jiný, vzdálenější pavilon. Takto jsme vše potřebné měli v dosahu 50m!) 
Jídlo horší, než v OLV, ale dostačující (zřejmě se zlepšilo po počátečních stížnostech veslařů); 

-činnost štábu výpravy, provoz a organizace mise – bez připomínek, snad jen pro příště bych 
uvítal do odloučené vesnice zajistit administrativně – technického pracovníka (samozřejmě v případě, 
kdy se bude jednat o tak velké procento sportovců z  celkového počtu členů výpravy…) 

-technické zabezpečení a servis mise – to samé 
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-transport –  Doprava na závodiště: Kombinace využití oficiálních „Pendlů“ se „záložním“ 
autem  - pro případ nějakých nepředvídatelných záležitostí, se ukázala jako ideální 

  Doprava v Londýně (i mezi ORV a OLV): bez větších potíží, vzdálenosti byly 
sice značné, ale vždy se to dalo slušně zorganizovat a vždy se všechno stihlo. I díky pronajatým autům 
vybavených GPS navigací. 

-volný čas – volného času zase tolik nebylo, doprovodný program v rámci Českého domu 
velmi dobrý viz dále. 

-Český olympijský dům – Vynikající, nejlepší, co jsem zažil. Sportovci si to také velice 
chválili, bylo jim dopřáno oslavit své úspěchy bezprostředně a v mnohých případech se i potkávat se 
svými blízkými – do Londýna to přeci jenom bylo blíž než v případě minulých LOH – jen by to asi 
chtělo protáhnout o jeden den (viz neúplná oslava Kulhavého zlaté) 

 
• Hodnocení sportovních výsledků jednotlivých závodníků (týmu) a sportu jako celku. 

- celková charakteristika vystoupení sportovců (naplnění očekávání x úspěšnost x 
neúspěšnost);  naplnění sportovních a výkonnostních cílů: Výprava rychlostních 
kanoistů se dá hodnotit jako velice úspěšná. Už postup šesti sportovců na OH byl 
relativním úspěchem a samotné hodnocení účasti RDS na OH se dá stručně shrnout do 
tří bodů: 

1. Po třech OH opět medaile pro rychlostní kanoistiku 
2. Úspěšnost v poměru obsazené disciplíny/výsledek – excelentní, dvě disciplíny = třetí a 

páté místo 
3. Historicky první olympijská medaile v RK pro disciplínu kajak 

 
• Hodnocení sportovní výkonnosti ve srovnání s ostatními soupeři.: 

V rychlostní kanoistice na OH startuje jen velice málo slabých posádek, dosazených většinou 
ICF z důvodu dodržení co největšího množství zapojených národních federací a kontinentů. Co se týká 
disciplín, kde startovali naši závodníci, konkurence byla i přes relativně malé závodní pole nejtěžší co 
může být.  

 
Úplný přehled umístění všech sportovců na OH v obsazených disciplínách, včetně přehledu počtu 
startujících v příslušné soutěži, dosažených výkonů, časů, atd. (V RK je umožněn start pouze jedné 
posádce za stát. – jak na OH, tak na MS i OHQ). 
                  

  

C2 1000m                                   
Jaroslav 
Radoň                                 
Filip Dvořák 

Rozjížďka 

posádek 
na startu 

posádek v 
OH 

kvalifikaci 

umístění v 
rozjížďce 

čas 
odstup na 

přímý 
postup   

  12 28 4. 3:38.711 4,276   

  Semifinále 

umístění 
v 

semifinále 
čas 

pořadí dle 
času 

  
Nejlepší 
světový 
čas   

  
2. 03:37,839 7.   03:28,531 

  

  
Finále 

celkové 
umístění 

čas 
odstup od 

1. 
odstup od 

3. 
  

  

  
5. 03:37,601 3,797 1,187   
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K4 1000m                                             
Daniel Havel                                              
Lukáš Trefil                      
Josef Dostál                                   
Jan Štěrba 

Rozjížďka 

posádek 
na startu 

posádek v 
OH 

kvalifikaci 

umístění v 
rozjížďce 

čas 
odstup na 

přímý 
postup   

  10 31 2. 02:54,267 0,114   

  Semifinále 

umístění 
v 

semifinále 
čas     

Nejlepší 
světový 
čas   

  
3. 02:54,984     02:47,734 

  

  
Finále 

celkové 
umístění 

čas 
odstup od 

1. 
odstup od 

2. 
  

  

  
3. 02:55,850 0,765 0,151   

  
                  

 
 

8. AMS Kazaň 
 
K účasti na AMS v Kazani se na základě speciálních nominačních kritérií, vypracovaných 

přímo pro AMS nominovalo 12 sportovců, z toho 4 kanoisté, 4 kajakáři a 4 kajakářky. Finančně byla 
akce zajištěna ze strany České asociace univerzitního sportu. Výprava se na místo konání dopravovala 
letecky, lodě byly zapůjčeny od pořadatele. Pro závodníky, kterým se nepodařilo probojovat na OH, to 
byla dobrá šance si zazávodit v mezinárodní konkurenci. Páté akademické mistrovství světa v 
rychlostní kanoistice proběhlo ve dnech 29.8. až 31.8. v Kazani, hlavním městě Tatarstánu. Město leží 
přibližně 800km východním směrem od Moskvy. 

Závody proběhly na nově budovaném (skoro hotovém) centru pro vodní sporty. Sportovní 
areál je umístěm na jezeře Kaban a je, jak je ve velkých zemích zvykem, velmi rozsáhlý. Vysoká 
tribuna pro 3000 diváku s velkým zázemím to jen potvrzuje. Přes velmi větrné dny v druhé polovině 
soutěží zde byly menší vlny než při stejném větru v polské Poznani. V roce 2013, kdy se v Kazani 
bude konat světová univerziáda, by zde měly proběhnout soutěže v rychlostní kanoistice, veslování a 
dálkovém plavání. Na této trati také proběhlo v minulém roce mistrovství Ruska v rychlostní 
kanoistice. Kanoistické soutěže byly rozloženy do tří dnů, poněkud nezvykle od středy do pátku. Ve 
vlastních závodech došlo i k oprášení některých disciplín, které byly v nedávné minulosti chloubou 
české kanoistiky, například na trati 200m se závodilo i na C4 a K4.  Vzhledem k olympijské sezóně, 
někteří sportovci účast na AMS odmítli. Přesto si naši studenti vedli velmi dobře - čtyřkánoe ve 
složení Vojtěch Ruso, Martin Egermaier, Tomáš Janda a Radek Miškovský vybojovala dvě druhá 
místa (1000m a 500m) a jedno třetí místo na 200m. Úspěšná byla i děvčata – Jana Blahová se umístila 
na 3.místě (K1 500m), spolu s Janou Šebestovou získala děvčata bronzovou medaili na K2 200m. 
Ženský čtyřkajak ve složení Jana Šebestová, Jana Blahová, Michaela Fasnerová a Lucie Matoušková 
se umístil na trati 200m rovněž na třetím místě. Mezi nejlepší výsledky kajakářů patřilo 6. místo na K4 
200m a 7.místo na K4 1000m, který startoval ve složení Jiří Mládek, Tomáš Němec, Tomáš Voltr a 
Martin Richter. Všichni sportovci si zaslouží pochvalu za velmi dobré výsledky, každý z účastníků se 
alespoň v jedné disciplíně umístil do 6. místa. Věřme, že stejně dobré budou výsledky i na světové 
univerziádě v příštím roce, která se bude v Kazani konat. Organizátoři předpokládají účast přibližně 13 
000 sportovců a jejich doprovodu. Na programu letní univerziády je povinně je zařazeno dvanáct 
sportů a další sporty jsou přizvány podle uvážení hostitele. Kanoistika je do programu univerziády 
zařazena po dlouhých letech. 
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5. Mediální prezence RDS v průběhu sezóny: 
 

V mediální oblasti pokračovala již druhým rokem spolupráce s media manažerem Vítem 
Chalupou. Pracoval průběžně celý rok na zviditelňování kanoistiky, dodával tiskové zprávy do 
agentur, tisku, televize, internetových portálů a dalších médií, podával zpravodajství ze zahraničních 
akcí RDS, na většině byl osobně přítomen a informace do médií posílal i včetně fotografií, které sám 
produkoval. Významně se nám jeho angažování vyplatilo v době, kdy se řešila kauza kolem údajného 
dopingového prohřešku Jana Štěrby, kdy ve spolupráci s HT, předsedou sekce a dalšími 
zainteresovanými, připravoval aktualizované zprávy pro média a i díky tomu se podařilo udržet 
„mediální náladu“ na straně sportovce i ČSK. Po celou sezónu se dařilo dodávat materiál na naši 
svazovou stránku kanoe.cz a tyto informace sloužili velice dobře pro informovanost širší kanoistické 
veřejnosti o práci RDS, závodech, výsledcích i o dění v přípravě a mimo ni 
 

6. Závěrečné zhodnocení výsledků RDS: 
 
  V sezóně 2011/2012 obsadilo RDS všechny závody světového poháru, OHQ, mistrovství Evropy 

dospělých i do 23 let a vyslalo šest závodníků na OH. V závěru léta se závodníci – studenti zúčastnili 
akademického MS. Ze všech závodů se letos jelo domů s medailemi! Celkový počet medailí 
z mezinárodních soutěží je 21! Z toho sedm zlatých, pět stříbrných a devět bronzových. Z letošní 
sezóny vzešli tři mistrovské tituly z ME. Hlavními výsledky však samozřejmě byly: páté místo C2 a 
bronzová medaile K4 na OH 2012 v Londýně – Eton Dorney.  

OH bylo vyvrcholením snažení celého realizačního týmu, který po čtyři roky pracoval 
především s cílem uspět na OH. Všem zainteresovaným trenérům, funkcionářům, masérům, 
fyzioterapeutům, technickým pracovníkům i lékařům, kteří se o sportovce starali, patří veliké uznání a 
dík. Stejně tak patří dík všem trenérům, kteří dovedli své svěřence na vrcholnou úroveň a to počínaje 
prací s mládeží v klubech. Letošní rok se vyznačoval i příchodem silných juniorů do seniorské 
kategorie a na tom má svůj podíl nejen juniorský reprezentační trenér Pavel Hottmar, ale právě hlavně 
trenéři mládeže v klubech i rodiče závodníků. Všichni byli svědky ohromného boje a nasazení RDS 
směrem k výsledku na OH, korunovaným nakonec medailí. I přesto, že jsme na začátku do tohoto boje 
vstupovali s myšlenkou na medaili, nebyly to po celou dobu časy jednoduché. Samozřejmě největší 
poděkování patří sportovcům a to nejen těm, kterým se nakonec medaili podařilo získat, ale i všem 
ostatním, kteří v průběhu čtyř let pomáhali „prorážet“ cestu k tak skvělému výsledku, kterým páté a 
třetí místo z OH je. 

 
 

Zpracoval: PhDr. Martin Doktor, hlavní trenér RDS 

 
 
 
Maratónci 

  

      
Reprezentační družstvo je řízeno devátým rokem Mgr. Tomášem Ježkem. Členové rady vedení 

družstva jsou Ing. Pavel Dufek a Martin Kolanda. Kromě konzultační a poradní činnosti významně 
pomáhají vedením družstva a technickou asistencí na všech závodech. K výběru sportovců do 
reprezentačního družstva pro jednotlivé závody bylo použito předem stanovených a Výborem SRK 
ČSK schválených nominačních kritérií. Sportovní příprava maratonců probíhala v režii a podle 
možností jejich mateřských oddílů.  

V letošním roce se členové maratónského družstva zúčastnili čtrnácti závodů. Z rozpočtu ČSK 
byly zajištěny starty na SP v Kodani v Dánsku a na MS v V Římě v Itálii. Na mezinárodním závodu 
K4 Valladolid a K2 Sella ve Španělsku reprezentovali vždy 4 závodníci na náklady pořadatele. Na 
vlastní náklady se zúčastnilo několik závodníků maratónů v JAR, Itálii a Francii. Z domácích akcí 
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absolvovali někteří maratonci Orlický maraton, NZ v Olomouci, maraton ČB - Praha, Mistrovství 
republiky v Týně n/Vltavou, Zvíkovský maratón a Krumlovský maratón. 

Na SP v Kodani startovalo 6 závodníků, aby vyzkoušeli trať budoucího MSM. Březina 
a Chroust přivezli 2 bronzové medaile. SP se zúčastnilo 19 států a poprvé byl zorganizován závod SP 
také pro veterány. 

Vrcholem sezóny bylo MS v Římě, kde startovalo 15 našich reprezentantů. Letos se našim 
závodníků nepovedlo získat medaili, přesto se za šest umístění do osmého místa nemusíme stydět. 
Bohužel pět našich posádek plavalo a jinak těžko snášelo špatně připravenou trať. Páté místo 
vybojovali na K2 Adam-Odvárko, šesté místo na C1 Březina, sedmé místo na K1 Ježek, v U23 
Dubský a na K2 Vaníčková-Nedbalová, osmé místo na K1 Hrochová. Závodu veteránů se zúčastnilo 
deset českých sportovců a získali ve svých kategoriích 5 medailí. Celkem se zúčastnilo 35 států. 

Kategorie „U23“ na MEM i MSM stále nemá pro ČSK žádný význam pro přidělování státních 
finančních prostředků na přípravu, proto jsme našemu závodníkovi (V. Dubský) povolili start pouze za 
předpokladu, že hlavní disciplínu pojede C2. Ve světě je „U23“ kvalitně a početně obsazována.  

Z celkového pohledu jsou letošní úspěchy o něco horší než loni. Hlavním důvodem byla smůla 
v závodech seniorů na MSM a příchod slabších ročníků juniorů. 

Letošní sezóna byla obsazena pouze dvěma závody, zato nečekaně nákladnými. 
 

 
Zpracoval: Mgr. T.Ježek, vedoucí RDM 

Veteráni 
 
          Komise se během roku zabývala především spoluorganizací Českého poháru veteránů a pak 
v součinnosti s STK úpravou směrnic pravidel kanoistiky týkající se veteránských kategorií. 
Dále pak ve spolupráci se sekretářem ČSK  zajišťovala podklady a přihlášky na vrcholné závody 
veteránů jako jsou MS a SP v maratonu, MS na krátkých tratích. Dále pak zajistila návrh a výrobu 
reprezentačních dresů pro veterány startujících na mezinárodních závodech. Tuto možnost využilo 
dvacet závodníků včetně krajanů z USA. 
          Kanoističtí veteráni se v tomto roce zúčastnili řady domácích i zahraničních závodů. 
Nejvýznamnější dlouhodobou soutěží na domácím poli je Český pohár veteránů, jehož součástí jsou i 
Mistrovství ČR. Letos bylo součástí ČP devět závodů, kterého se zúčastnilo 37 oddílů a 102 
závodníků. V kategorii kajaku 57 závodníků, kanoe 30 závodníků a 15 kajakářek. Systém organizace 
veteránských závodů v České republice je u zahraničních závodníků vysoce ceněn a řada z nich 
se zúčastňuje i našich závodů. 
          Na mezinárodním poli je třeba zmínit účast na vrcholných veteránských soutěžích, jako bylo  
ICF Masters na krátkých tratích v Brandenburgu /GER/, kterého se zúčastnilo 8 závodníků nana tratích 
200m a 2km, kde získali celkem 12 medailí – 4 zlaté, 3 stříbrné a 5 bronzových. 
Dále pak MS v maratonu v Římě, kterého se zúčastnilo 8 závodníků a získali 4 medaile – 1 zlatá, 
1 stříbrná a 2 bronzové. Světového poháru v maratonu v Kodani se zúčastnilo 6 závodníků, kde získali 
tři medaile – 2 zlaté a 1 stříbrnou. 
Kromě toho získali naši veteráni cenná vítězství na mistrovství Rakouska v maratónu a na mistrovství 
Francie v maratonu, vítězství na Final World cup wildwater -Adige maraton v Itálii. 
          Je to jenom krátký výčet největších úspěchů našich veteránských závodníků, kteří stejně jako 
jejich mladší kolegové vytváří dobré jméno české kanoistiky ve světě. 
         Na závěr bychom chtěli poděkovat Zikmundu Ballovi, který požádal z pracovních důvodů o 
uvolnění veteránské komise za jeho dosavadní práci. Dále pak výboru ČSK, členům STK a 
sekretariátu za vstřícnost a vzájemnou spolupráci při řešení veteránské problematiky. 
 

                                                                                                        Zpracoval: Milan Kučera  
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6. HLAVNÍ ÚKOLY ROKU 2013 
  

• Zabezpečit všechny soutěže ČR v péči ČSK. 
• Udržet vyrovnané čerpání rozpočtu ČSK a zabezpečit činnost sekce na co nejvyšší úrovni za co 

nejnižší finanční náklady. 
• Pokrýt potřeby reprezentačních družstev v prvním roce nového olympijského cyklu.  
• Usměrňovat, koordinovat a podporovat činnost rezortních sportovních center s cílem udržet 

vysokou výkonnost reprezentace. 
• Pokračovat v systémové podpoře přípravy mládeže, v případě finančních možností rozšířit 

podporu dobrovolných trenérů mládeže v oddílech. 
• Provést v rámci vlastních zdrojů nejnutnější investice v údržbě majetku pokračovat 

v opatřeních zvyšujících výnosnost hospodaření s majetkem. 
• Zapracovat změny mezinárodních pravidel do národních pravidel a soutěžních směrnic. 
• Zprovoznit vlastní systém zpracování výsledků, vč. cílového zařízení pro malé závody 
• Zabezpečit organizaci SP 2013 v Račicích a zahájit přípravy organizace SP 2014 
• Podat kandidaturu na pořádání MS 2017 
• Podílet se na důstojných oslavách výročí 100 let kanoistiky 

 
 

 
Zpracoval: výbor SRK ČSK 

 
7. ZÁMĚRY DO DALŠÍCH LET 
 

 
• Vytvářet stále kvalitnější podmínky pro přípravu talentované mládeže v oddílech 
• Pokračovat v systémové centrální podpoře klubů a v podpoře klubů při získávání prostředků 

z lokálních zdrojů 
• Podporovat činnost reprezentačních družstev v souvislosti s přípravou ke kvalifikaci a účasti na 

OH 
• Trvale usilovat o uspořádání některé z evropských nebo světových soutěží v ČR pro 

upevňování prestiže ČSK a zároveň i jako významného finančního zdroje pro činnost ČSK. 
• Spravovat majetek ČSK s péčí řádného hospodáře 
• Spolupodílet se Sportcentrem Račice a ČVS na dalších úpravách a dobudování areálu 

v Račicích v souladu s dlouhodobým plánem  
• Postupně realizovat záměry “Koncepce činnosti sekce pro roky 2013-2016“. 

 
Předkládá: Výbor SRK ČSK 

 
  
     
 
 
 
 
 


